U8 v. Jullus Rosenberg, ot al.

Aupust 3, 1850

Pres. by Myles J. Lane, Esq., ,
Aisst. U. S. ﬁttsrneyi 2132

Bd 1 Huth Greenglass

RUTH GRE 7E N CLASS, callsd as a witness, havingf
first been duly sworn by the Foreman, testified as |
followas:

BY MR. LANE:
¢ Now, Mrs. Greenglass, will you glve us your address

and telephone number? A 1 live at 265 Rivington Street

and the telsphone number is ORegon 4-5124. |

¢ WNow, how old are you? A Twenty-six.

4 And are you married? A Yes, I am, \

¢ And how long have you been married? A Tt will be
elght years this November.

7 Do you have any children? A I have two eﬁiiﬁrﬁﬁ,'

@ 4nd what are their ages? A My Doy is four and the
girl just past two months.

G Now, will you tell us & little something about your |

educational background? A Well, I went to grammar schaallﬂ

and after that it was junior high school until the gecond

tmmaMIwwagm@ﬁemthSwmd%mHMh%MQ

in Menhatten end after that I took some courses at Washingtc
Irving to matriculate for college.
¢ Now, do you know Julius Rosenberg? 4 Yes, I do.
g How long have you known him? & Almost elght years.
« Wow, wnat is your relationship to Jullus Rosenberg?
A He 1s married to my husband's sister.

¢ And what is her first name? A HEthel.

§ Lo you know, of your own ‘knowledge, whether Jullus
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. ssw the card, but I always assumed he was a Communist.

4 Well, I knew that for a number of yaars he had been reads

literature was Communist literature, they wesre always propa-

| s 1937 and '38 they were bringing Communist llterature into

| my math@rwin-law's home to propagandize my husbend. He was

Hosenberg is a f‘:&rd—aarryiﬁg Communist? A Well, I never
& And what did you base that assumption upon?

ing the Daily Worker, that he had attended -- he and his
wifs attended most of the rallies that were held at the

Garden, and that they had litersture, that most of the

gendi zing.
Q4 Well, novw, for how long a perlod of time have you
believed the Rosenbergs to be Communists? 4 Well, I couldn't

say. I first knew them in 1942, and I know that as far back

& child growing up.
@ Now, I don 't think I have told you about this befors

today, before this body. But before you appeared hers today |

you wers adviased by legel counsel as to your Constitutional

rights, weren't you? A Yes.
¢ You talked to Mr. John Hogge, who is the counsel for

both you end your husband;isn't that corrsct? A Not today.
¢ Wo; but before you appeared hers. A Yes.

¢ And he knew that you were appesaring here today?

b

That's right.
¢ And he acovised you of your Constltutional rights?

In other words, didn't he -- A Yes.
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G Didn't he tell you what you could say and didn't
havs to say? A I think so. |

] Y@a. And dldn't he tell you that any statement you
‘maks here would be made voluntarily -- A4 Yes.

G -~ without any promises of immunity or anything slse?
& Yes. |

& ﬁgd he told you that you didn't have to testify as
to snything that might incriminate or degrade you? 4 Yéa,‘ 
he dld.

@ He explained all that to you? 4 Yes,

& And you understand it? A I do.

@ Now, do you know whether Ethel Rosenbsrg was a card- |
carrying Communist? A Well, as I sald in Julius' case, I
never saw the card, but 1 believe she was. 1 know that they
met in the Communist club, their first mseting, Ethsl and
Julius.

@ Did she tell you thaty A Yes, she did. Irwaa
slways énder the assumption that Julius lost his Job becausﬁj
Ethel was a card-carrying Communist.

JUROR: Where did you say they met?
THE WITNESS: They met at & Communist club,

& Now, you, yourself, were affilliated at one time with
the Young Communist Youth Movement, weren't you? A For a
short time, I was,

w And you were president of one of the organizations?

4 For sbout three weeks.
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¢ And who was responsible for you belng preslident?
A Well, I never sought them out. They came to my house
and asked me to come down to thelr meetings, end at the time |
of election I was nominsied because they felt that, as kin
to Ethel Rosenberg, I was well qualified.

& When was this? 4 In 1943.

Q4 #nd do you recsll the name or names of the people
who came te.see you and asked you to belong to this organi-
zation? A I recall the name of one of the girls, but the
others I'm just vegue -- 1 remember thelr faces but not
their names.

& And what was the pame of that particular girl?

A I think it was either Ids Altman or Ida Altermsn. But
that was her single name. She has been married since then.

¢ Now, I show you Grand Jury Exhibits 2 aﬁﬁ 3, and 1
ask you if those are theplctures of Jullus Rosenberg?

A Yes.

@ And you are married to -- A David Greenglass,

@ Now, I show you Government Exhibits 4 and 5, and ask|
you if those are pictures of David Greenglass? A Yes.

Q Anﬁ'ﬁxhibit 6; that's a plcture of you, 1s 1t?

4 Yss, it is. A

¢ And have you ever seen this, Government Exhibit --
or, rather, Grand Jury =xhiblt 19 A Yo,

« And Exhibit 7; that's another plcture of you, I pre-

sume. A Yes.




9138

bd 5 ruth Greenglass

Q ﬂéwi I'm golng to take you back to NHovember of 1944.
Now, at that time your husband was in the ﬁkmy, w8s he not?
A Yes, he was,

3 And where was he stationed? g' e was stationed at
Los Alemos, But I did not know that, because all I had was
& post == a Box number with = Senta Fe address.

G Now, in November of 1944 did yéu»have occasion to
have a conversation with Jullus hosenberg aﬁﬁ his wife Ethel?
& Yes, 1 did.

& 4And where did tnis conversatlon take plsace?

& In thgir home at 10 Wonroce Stre?t. |

& Now, can you relate to the Jury as best you can
what your recollaction was of the conversation that took
place on that particulsr ocecasion? A& 1 think so. Julius
told me &t that time that I might have neoticsd that he was
not -~ that they were nct buying the Dally wWorker at the
same place that he had been accustomed to snd that he and
his wife were not‘attanding the meetings and rallies so
openly. 4And he said that there was & reason for this; that
he dldn't ~=-

4 HExcuse me, Keep your volce up. A Oh. He didn't
want to be openly associated, because he felt that he wanted
to do something more important, that he had been trying for
two yesrs to gebt in touch with people in ~- 1 gusess 1t's
the Boviet underground, that he could werk more airectly to

help Russis. And then he procesded to tell me that he knew
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that David was working on the atomic bomb. 4nd I was very
much surprised. I aaié, "How do you know?" Because I was
r&ﬁaivimg mail -- my mail was censored to him and his mail
to me. And he sald, "I know all about 1t." 4,d I sald,
"Well, how can you fiﬁﬁ out? It's top-secret, I recelved
an affidavit telling me that it was so, snd that informa-
tieon could not have been éivulgﬁdv” He said he knew, his
friends told him. Then he proceeded to tell me that the
stomic bomb was one of the most deadly weapons to be used to
date, thati it had radlations and thst 1t would be very
devastating i1 used, that he felt thers wses not & direct
oxchange of sclentiflc informatlon among the Allles and
that it would be only fair for Russls to have the informa=
tion, too, because she was working on the atomic bombd snd
tnere wes net an egual exchange, end he wanted to make thatb‘
pogssible. He asked me if I woulc relate this to David end
ask him to pasg on Iinformstlon through Julius. 1 was harriwlfé
fied. I told him thet I objected to it, I didn't think it
was the right thing. His wife ssid thaet 1 should at least
relay the message, that she felt that David might be inter-
egted, he would want to do this. Julius said just on the
vaslis of an exchange cf scientific Information 1t was right
thet 1t should be done. In the end I was persuaded to relaey
the messege, which I aid later on.

& HNow, Ethel was present all during this c@nversatiam?;;

A& Ehe was.
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| & 4nd did she take part in the converssetion?
A Well, she urged me to talk to David. She felt that even
1f T waes against 1t, I shoulu &t lsast discuss it with him
and hear what ne had to say.

§ A.4 did she srgue slso that she felt that the Allles|
shoula glve this informetion to the Russlans, ths Soviets?
4 Well, I can't rscall her words, but she was in apreement
with her husband. |

¢ Now, pricr to your veparture for Albuquerque did
you bave snother meeting with Julius Rosenberg? £ No, I
don't think so.

& Well, what I have reference to is the guestion of
expense money that was incurred. A Oh, yes, I must hsve.

& Well, did you have or didn't you? A Yes, I think
1 dida. .

Q ﬁwd what heppened oﬁ that occasion? & Julius gave
me §150 towards my expenses.

& Now, was Ethel present when he gave you the 1507
A I don't recall.

.% Did you ever pay the 150 beck? A& VNo.

¢ Dic he ever ask fer 1ty 4 No.

& And et the tlme he gave 1t to you what did he say?
A He sald that he was glving It to me to pay for my expenses.

( 4no ©ld he say where he had received the money from?- |
& TWo.

& Now, at this time was Julius In business with your
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: husband? 4 No. He was working for the Signel Corps.

% Who was? A Jullius was working for Emerscn who was
doing work for the Sipnal Corps. Thls was during the war.

¢ But he wasn't in ths Army slso? vﬁ Ho, he was mevarb
in the Army.

& Now, when did you arrive in Albuguerque, New Mexico?
£ On HNovenmber 27 or 2B, 1844,

4 And did you meet your husbend that day? 4 No. He
came & day later.

‘G Nowy where dld you step when you arrived on thaﬁ
first Gay? A At the Hotel Franciscan,

¢ #ncé you stayed there for how long? A For sbout
five or six days.

¢ And then where did you livetY & 1 went beck to
New York.

¢ 1 see. Well, now, prior to your return to New York
gid you have & cconversation with your husband about what
Rosenberg had sald to you with reference to the stomic bomb
meterial? A Yes, T dld.

& And how long after you arrived In Albuguerque dild
this conversation take placet A About two or thrse days
later.

& And wners did it take plsece? A We took a walk and
I discussed it with him,

& And what did you say to Devid? & 1 tolc him first

that 1 knew that he was working on the stomic bomb, znd he
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was very surprised because he hadn't divulged any informa-
tion to me sand, sé far as he knew, I thought he was working
in s warehousge, which 1s what he hsad been writing me. And
he asked me how I knew about 1t, and I told him that Jullus
| hed bteldd me. And he wanted to knaw,jmsz ag I had, how
Julius knew, and I couldn't tell him., And then I related
as best gs 1 could remember the conversation I hed hed w ith
Jullws and his wife. And, just &s 1 had been, my husband
objected to it et first snd he would not glve me an sanswer
right awsy. However, on thinking 1t over, the next day he
sald thet he would do this because he felt thet -- nct that
he woulc do 1t to the detriment of his own country, but that
purely on a scientific plane informstlon should be shared
jointly. 4And I brought that message back to Julius.

& Now, at that time did Davic give you some Informa-
tion to bring back to Juli&a? A Well, he didn't give me
enything. He told me.

& Now, what did he tell you? This ié something he
told you, I understand, so that ycu could rslay it to
kosenberg. A Thaet's right. e told me the nsmes of some
of the sclentlists that were working at the project, about -~
semething about the physical setup there, about how many
buildings there were, and he spoke sbout the fact that you
couldn't see the project until you sre slmost upon 1t, that
it was fairliy well sscluded.

& Ceamouflaged? Did he use that word? A Well, it wasn't
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bzr@ally camouflaged. The natural aurrouhdiags were such
| that you couldn't see 1t until you werse slmost upon it.
¢ Wnat were gome of the mames he gave you, some of the
| names of the scientists who were working there?

i A Oppenheimer, Urey.

@ Anyone else? A Well, 1 didn't recall this right
away,lﬁut in conversation that I have head since then 1 think
it was Kistiskowski. |

G Now, wes snything said at that time about money?

& No. |

« Well, dldn't you tell David that Rosenberg had pald
your fare down to Albuguerque? 4 That was not my fare. He
haéd given me $150, and my expenses were higher.

Q@ No; did you tell David that? A Yes.
¢ And what did Dsvid say? 4 1 cen't remember.

G %all, dié you tell him that before or after you
haa broached the subject of the atomlc information?

A After.
¢ 4nd did David have any comment sbout that?
4 No, I dmm't think that he felt 1t haed anything to do
with it. Julius hac slways been slightly pasternal toward
David, he felt more like a brother-protector, and I Fuoss
he thought it was out of the goodness cof his heart that he
was glving me the money.

¢ David thought that? 4 Xes.

o Did he say that? A Well, he inferred as much,

£}
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(¢ Well, now, you returnsd to New York in the early
part of Decembsr, 1944; ls that correct? A Yes, + did.
¢ And when you returned did Julius Rosenberg come ovsri 
to see you st your home at 266 Stanton Street, New lork Clty?
4 A few days later he came. '

¢ Did he come alone? & Yes.

» And he had & eanvaraatibn with you? 4 TYes.
@ Now, was there anyone present besides you end Jullus
Rogenberg when you had this conversetion? A HNo.
¢ How, can you relate as best you can, to the best of

your recollection, the conversation that teok plsace batweanif

you and Julius Rosenberg on this ocecasion? A Well, Jn&iua&
asked me if I had related the information to my husband, and:
I told him I had, and that he hed sansentéﬁ tec do this, And
then 1 tecld him ss best as I could remember what Daviﬁ'tald
me about the physical setup end the names of the sﬂientisﬁﬁ;
I have elready given.

§ And what did Hosenberg sey? 4 #ell, he was pleaaad'th
at receiving the information.

¢ Dpidn't you write that down on a plece of paper?
i ¥es, 1 wrots that cown on & plece of paper and he took
it with him,

§ In longhend? & Yes,.

¢ 4nd did you write it down in his presence?
& 1 belisve sc.

& And did you say he sald he was pleased? A Yes,
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& And did he mention sny money st that time? A ¥No.
¢ Did you tell him that David was expected in New Yaék
on furlough soon? A Yes. Ye had been expscting David to
get & furlough, and he knew that it was coming very soon.

@ Well, did Resenberg say thaet he woulc just walt and
discuss the whole subject with Lavid when he got back on hia -
fuﬁ@ﬁugb? A He did.

4§ Now, when did David return téaﬁaw York City on fur-
lough? & I believe 1t was sbout Christmas tims in 144,

Q@ #nd between the time that you had this conversation
with Rosenberg on your return from New lexico end the time
thet David came back on furlough, dicd yéu have any other
zﬁa%@raatﬁeha'with Rosenberg about this masttersy 4 Wo.

& How, getting back to David's return to Hew York City
that was around Christmas of 1944, wasn't it? & Yes.

& Did you have occasion to visit Rosenberg's apartment
with David? A ©On his furlcugh? | |

& Yes. 4 Yes, 1 did.

¢ Wnile he was on his furlough? A Yes.

& Did yom go over there for dimmer? 4 Yes.

&  And what tlme did you sarrive there; do you recall?

4 MNo. It was some time late in the aftarncén, |
v And when you got there did you have coecktalle?
A4 No.
G They don't drink; l1ls thaet the answere A Ve don't.

You den'tt., Was there any liguor there at that time?
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A I don't remember any.

& Did Julius have anything to drink? A Well, he
drinks on ocecasions, but I don't remember any at that time.

¢ #e is not a prodigious crinker, 1s heY A& No, I
don't think so.

¢ Or nis wife? & No.

@ Now, who was present besides you and Julius? A His
wife Hthel,

@ And your husband? A And my husband and the girl
Ann Sidorovich.

4 +he was present when you srrived. A Yes.

G hnd how long did sﬁa stéy*theﬁa? A Sﬁa stayed
about half an hour and then left.

G Nobody else present? A No; just the child.

G Now, while she was present -- I'm talking about
Ann Sidorovieh -- was there sny discussion of this stom bomb
information? A None whatscever. i

& And when she left, how long after she left did the
conversation begin with reference to the ato@ informetion?
A ©h, about 15, Bé minutes later.

w £nd where did this conversation take place?
& In the llving-room at thelr home.

& Now, will you tell us, tc the best of your recollau?
tion, whet was sald at this time? A Julius sald that
Ann Sldorovich would be the one toc come out to New Mexico

to obtein the informatlon thet he wented David to relate,
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and he had worked out a scheme whereby she was to meet us
in & theater in ﬁ&nver.‘

& Denver, where? A Denver, Colorado.

¢ Well, I thought you said she was golng to New Mexlco.
A4 Well, she wes elther going to New Mexico, to our home, or
to benvser, Colﬁradm, and he was going to let us know before
tne furlough was over, and shabwaulc get infermation that
David would recall end ﬁriﬁe down for her.

& Now, what was the scheme, something ebout hendbags?
A Yes:; if she was to come to a thester, she woulc have an
alligator purse, and I, in my purse, would have the written
infermation written down which I would give to her iIn ex-
charge for her purse.

¢ NWow, did Hosenberg say that he had her present so
that you could identify her? A That's right: he sald that,
"I had her to my huuse so that you woula know her when she.
ceme. " |

& Did he say that was the resson whg he had her there?
4 Yes, he did.

¢ 4nd this was said in the presence of his wife Kthel
snd your husband? A That's right.

¢ 4nd wss there something sald about an old hancbag?
& Noj; Just & handbag.

¢, In other words, as I understend you, Rosenberg was
going to have this Ann go out elther to New Mexico or to

Denver., A Yes.
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¢ 4&nd wag goling to notify you as to which place she
wae goling to go? A Yes. '
G And you were to obteln the information from David,

you were to put 1t in the handbeg, you were to meet this

Ann Siderovich snd you were to swap handbags; 1s that correct

i That's right. Howsver, that changed before David went

back on his furlcugh. He sald that in 81l likelihood it would

ﬁﬁ Ann or someone else,

¢ Who said thaty A Julius did. And thet he wculd
probably come to our home in New Mexlco, whoever that woulc 1

¢ Now, In addition to talking about the scheme that he
had -- now, this is prior to dinnér? 4 Yes. “

¢ What elese was sald at that tims about the atom b&mhg
if enything? A Julius asked Devid what he was workilng on, |
snd my husband told him that he worked in an sexperimental
shep, that he was brought sketches and he produced the parts
on that.

& Well, what was David's job there? A He was a
machinist,

G Working in the expserimental lab; is that right?
A Twat's right.

o Now, do you recsll that -- cid Julius ask David
how the atom bomb was detonated? A& Yes, I think i remember
& mention of that,

& And David told him something aboub 1t? A He did.

Bﬁt I gouldn't wnderstand it.

]

08




2137

ba 16 Ruth Greenglass

¢ It was too sclentific for you, 1 taske it, was 1t?
A Yes.

& Wow, this conversation took about how long?

4 About helf an hour. ,

& And then after theb how long after that did you have
dirmert £ 1 can't be exact in &y time, 1t was soon sfter
| thet.

& ﬁﬁ&, at the dinner table did you discuss the atom
bord at all? A No. |

G But after dinner you had encther ccnva%aatian, didn'g
you? A& Yes, after dinner 1 asked Jullus how we could recog-
nize gnother party, if it would nct be Ann that came to us,
and then -- we were in the kitchen at the time, only Julius
and Hthel and myself, and Jullus cut the side of & Jello
box-tcp -~ the side of a Jelle == not the top --

¢ Now, let me get that straight, becsuse 1 think that

is rather imﬁartant.

(Cont'd by IFG)
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¢ (Cont.) After dinner, you say, if I understand you

correctly, that David wee in the living room - - 4 Yes,
§& -~ -~ at one polnt; and that you and Julius
| Rogenberg and Ethel Rosenberg were in this 1ittle nook
% which served se & kitchen? A Yeg, it 1s & kltchen,

@ ©HNow, how wide & place was thet kitchen, and
how long - - was it as long as your desk thers? A Hot
very much longer,

& About six to eight feet? A Yeg

Q@ Not over ten, certainly? 4 o,

@ And about how wide? AFrom here to there (in-
dicating), _

& About four to Tive feet wide? A I think so,

, With an oven door between that and the living
room? A& That's right., The living room is rather l&rge{,
If you are not right near the door, you can't see inside
of the kxitchen,

4 But while you three were in this 1lttle nook - .
the Rosenbergs and you - - you asked, as I understand 1%,
Rosenberg how or what means of identification he would
use for thls courler that wae coming down to get the

information? A That's right,

% And at that time he ssld something about &
Jello box-top, is that righty A He didn't say anything,
He took the side of & Jello box znd hs out 1t, in my

presence
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& Now, I show you an exhibit, snd ask you if you
recognize that exhibit, No, 9% A Yes, I do,

@ Will you tell the Jury what 1t ie? A That
lg the gide of the Jello box, and it is marked %o indi-
cate how 1t was cut, and which helf we had « which helf I
retalned,

& 4nd those gre your initisls on there, "R G%%
A Yes, they are,

& How, . ghow you Grani Jury Exhibit 10, which 1s
a Jello bozx, &n&?&sk you if that leooks like & replics of
the box which Julius Rosenberg took up and cut in your
presence? | A Yes, it 1s, Thie was the side that was
cut (indicating),

MR, LANE: The witness 1s indiecsting the side
of the box whlch hse the instructions on 1t sbout
making of Jello, Thlg one here 1g Ragpberry
Charlotte,

THE WITNESS: Yes, I don't remember which kind
it wes, It was the slde not with the girl,
& The side of the box with the instruetions on it

was cut? A That's right,

& Now, tell us what Julius eaid =t that time,

A Well, he cut the side of the Jello box, aznd he gave me
one half; andhe selid,"Whoever 1t will be that comes to you
will have the other helf for identificstlon ®

& %o on, A And I put that half in my wallet,
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and went back into the living room? & Yes,

end I showed it to my husband 1&%@% on that night, when
we got home,

% And Tthel wae present when this took place?
A TYee, Ehe was sgtanding right beﬁimﬁ her husbend, in ﬁ%év‘
kitchen,

4 About how many feet away? A About three or

% Did she say anything at this tipet A No,

& Did she ses you receive the other side of the
box top? A Yes, she 4i4,

& Then I asgume you came out of the 1little nook
@ Did yon have any further conversation, or was
there any fﬁfzh@r cgnvaraatimn; in the living réﬁ&, gbout
the hamb,iafarmaﬁi@n? A Yo, I don't remember any at
that time,

Q@ Did you agein see Julius during the furlough?
A Yes,

Q& Where? A Julius came to ocur house at Santon

Street one night, and told David he would like hilm %o go
with him to mest snother man, andthe two of them left,
Do you want me to contlnue, E@, Lane?

% Yes, A& The two of them left, and Jullus took
ny husband zomewhere in the Fiftles,

% This is what vour husband teld you later on?

& That's right, when he came home - - and he was introduced

B
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to & men, He said, "Thils 1s David," but Julius never
gave the other man's éame - - and they had a conversatlon,

On the way over there, my husband told me later,
Julius asked him sbout his work, and whst he was dolng
&%t the projsect,

& And vour husbend told you sbout thle when he
got back? A ?;@t‘@‘right,

¢ How, during the furlough period, did Jullus
see you and your huspand gulte a bitv A Well, as far
ag wWe were concerned he saw ugs too aftﬁa; W thouzght he
was intruding, becsuse we wanted to enjoy his furlough,

€& I am talking about the times concerning the
information, A We saw him when we went to hisg house
for dinner, when he ceme 1o our house to take David %o
meet this other man, snd I beliesve there was & third time,
Mr, Lene, but I cen't remember what happened,

& But on each one of those occasions he was
persistent about the informastion of the stom bomb, 1s
thet right? A Yeg, he inslsted that he wanted the ine
formation,

@ How, at the end of the furlaugh; your husband
returned to Los Alamos? A Yes,

% That was about the first of January, 18457
& Yo, it was gbout January 20, 1945,

& And when did you go to New Mexico? A 1March

P

I arrived in Albuguerqgue,
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where did you stopt A I stopped at the E1 Fidel Hotel,

slayed &%t seversl hotels in succession, and st the homes

of friends, until I found a place where to live, It took

week-ends? A That's right,

at 209 Worth High Street? A Yeg, he a8,

2152
'R, Greenglass

& And did Julivs at this time also advance some
noneye for the trip? A No, he did not,

< But before you left on the trip, dd you have
any conversation with him? A No, It was understood that
someone would come to our house when we got ssttled, and
he didn't know where that was because when I went down to
New Mexlceo I had no place %o live vet,

% ¥Wnen you arrived in Albuguergue in March, 1945,

% Then where did you stop after thatt A I

about six weeks,
% Where was that? A 209 North High Street,

& Do I understand that David only came home at

€ Did you and David discuss the atom bomb durim
this period? A There was no point in discussing it with
me; I never understood 1%,

& Just answer "yes" or "no," A o,

& ¥as David making notes during this time?
A Mo, he wes not,

% Now, I want to recsll %o you the events of ik
Tiret Bundsy Iin June, 1945 - - do you recall that? A Yeg

& Did a men come fto your apartment on that day,
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% And who wes that men? A VWell, at that time
I thought his name wes Dave, I have since known him
be Harry Gold,

' & Did you see him here in the bullding today?

A Yeg, I 14,
Q& You saw him outside? A Yes; in the ante-room,
¥ You heven't talked with him? A Fo,

4 Have you talked to him since that meeting?
A I gaw him only on that day, when he ceme to our house
and ceme back in the afternoon; and I never saw him since
wntdl today,

& And you never talked with him since? A o,

< Will you relate to the jury just what took
place on that morning, It was a Sundsay morning - around
nine o'clock, was 1t? 4 I a&n’t recall the time,

= It wase in the morning, thought 4 Yes, in

& Will you tell the Jury what took place at thet
time? A Hr, Gold came to our apartmsnt, and when he
came in he produced the half of the Jello box slde, and
my husband went to my wallet and got the other half, and
they matched, Then hs told him thet hls name was Dave,
end he was from Pittsburgh, snd thet he had come to obidn
this information; that he would be back later on in the
afternoon, And my husbend, when he left, wrote dwn what-

ever he remembered, that he was golng to glve to Gold %o




went back home to our apariment,

: Vg =
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-

bring back to Jullus,

Gold ceme back in the afternoon, and we gave him
this written information on eight by ten ruled paper —- 1t
was looss-leal,

Then the three of us went for a walk, He gave w
at that time,

We went for a‘walk tec Just past the U, 5, O, in

Albuguercue, which was about three @ four blocks from our

home. There Gold ssid "Coodbye" and he went away, and we

When we got there, we opened the envelope, and tﬁ&¢ 
wae five hundred dollars in it, Well, when we esw the mon
we realized 1%t was no longer on & sclentiflic plane, and we }"E
were belng @aﬁﬁ to do & Job; and my hugband and I felt de-
graded. But there was nothing to do - we couldn't chase

and we ke

Gold, because we didn't know where he wae golng;
the money,
Q@ Now, 6id David subsequently send any other in-

=

formetion to Gold or to Rosenbergt? A o, he dld not,

& How much time d4id these meetings consume?

A Well, when he came to our home in the morning, he was

there about fifteen to twenty minutes, and then he left,

6o thet Devid could write down the informatlon for him,
When he returned thset afternoon, he was in our

spartment only five or ten minutce, and then we went for
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and to continue to give information? A Ethel never madel

this walk, which couldn't have taken very long,

& Do you recall how David was dressed? A David
alweys wore his Army uniform,

& Wow, when 4ld you get teck to New York City?
& In Harch of 1046,

& And 414 you meet Rosenberg at thet time?
A Well, he is a member of my hueband's famlly - - yes,
we met him, but there was no - - well, he was a 1ittle
gnnoyed wlth us because my husband had been offered a Job
to etay 2t Los Algmos, as & civillan, and Jullug Telt that
he should continue to sgtay there and glve Informatlon; but
ny husband was not golng to do that, and he was a 1ittle
disgruntled gbout it, but he could do nothing because my-:§ §
husgband wes discharged and W&é not goling to stay there, ;

: Jullius and
At that time/my husband and hls brother - which

busginecs together - -

@ ¥%hat did Jylius say about David getting out
of the Army at that time - what were his worde? A& I
can't remember his words, but he was very annoyed, He
felt that Devid should continue io work at Los Alamos and
glve informestion, | |

& Do you recall that Ethel was present during
this é@m?gv@aﬁiéﬁ? A Uo, ehe was not,

& Did ghe ever urge David to remain in the Army
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any menticn of this to David, The only time che was
ﬁherﬁ was when there were conversationg between her hug-
band and me, in her presence,

Q& Now, Dp, Klang Puchs was grrested some time
in February, 1850, After hls arrect d1d you receive g
vigit from Julius Rosenberg?! & I was in the hospital
&t that time, Juliue came to see my hmﬁb&nﬁ,

& Do you know that from your husband telling 1%
to yout A That's right; and at that time he didn't
tell me truthfully whet Julius hed ssid to hilm beceuse I
wes very critically 1ll, and he dlén't want %o upset me
then, ‘

& In May, 1950, May 23rd, didn't Jullus Rosenberg -
géme to your apertment with s copy of the HERALD TRIBUNE?
4 Yeg, he did,

€ And what plcture was on thet peper? A Harw
Gold's plcture was on 1%, znd the fact that he had been |
grrested ,

& And wh&t'cgnveraﬁtiaﬁ did you have at that
time? A Jullus sald that that was the men who had besn
to see us in Albuguercue,

& Apd 4id you recognlze him as such? A Ho,

we did not, I hed only seen him once, and he did net

[

look the same to me; and we both denled 1t, And then,
too, we didn't know him under that name, and the fact

that he was from Phlladelphls,
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& Do I understand thet you denled 1t at that
time? A That's right,
& You gsid it didn't look like the men, from

hls plebture? & That'g right,

s

“ And what 414 Jullvs say? Julle said,
"You cen belleve me, that that 1s the man who ceme to
you, and you will be the next ones to be plicked up,"

& Yhat elee did he say? A He tol us we would
have to lemve the country, and he geve us a %ﬁmmaaﬁﬁ dol-
lers, He sald, "Buy whet you need, You have a month
to spend thst, snd after that you have %o leave, Tske
your clothes and go. !

@& Was Ethel present at thet time? A ¥o, she
W%Ekngﬁ,

L What else did he say? A Well, he a&iﬁ, "You

have to go," amd I sald, "Where are we golngi" and he

o

sald, "You are going to the D, 8, U,," and T gaid, "What
is thet?" and he sald, "To the Soviet Unlon," and I pro-
tgaégé,

I seid, "After all, we have an infant, the baby
1s elght days 0ld," and he sald, "You heve to go, Your
baby won't die, 2&&3@@ are born on the ocean asnd in
trains every day," and he said, "I will be back agein
with money for you," and he came beck - - I belleve 1t
wags on June 2nd - - 1s that the date I gave?

<« Yes; Dbut before that, wasn't there some
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eonversatlon about getting an injection for emellpox ;
and about passports? 4 No, Thet was the time he came
with the other money,

% Tell your story, 4 When he came back on June |

2nd - - we have a rather large railroszd apartment, and

he came into the %itchen, snd I wae there with ny hﬂab&a }
and chlldren, and he sald, "You sre going to have te
leave,” and then he procssied to the back room with my
husband, and he gave him the sssled package with the
four thousand dollars in 1i%; and he came back intoe the
room and he sald, "My doctor tells me that before you
can get a passport, you have to have & certificate say-
ing that the whole family has been inoculated against
smallpox, Cen you get this from your doctor?"

I seid, "I would not esk my doctor for a false
statement, After al1, tha.baby ig toc young to be vac-
¢inated," He said, "Nobody %ms to be veceinated, All
you need le a statement, and I will get 1t from ny doc-
tor "

| After thet, he and my husband went Tor a walk,
and he outlined the plan to leave the country,

% What wes in the package - when aid you apém
1%% & I never opened 1t, Nelther & 3 my husband,

% What 414 you do with 1t? A4 With Scotch~tapse
we put 1t 1ln our fireplace, in the flue,

% You taped 1t up? A4 That's right, A Tew n
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daye la%ar ay husgbsnd took the peckage out of the Iire-
place and geve 1t to my slster's hugban@ to hold for him,
& That is Bernle? 4 TNo, that 1s Louis Abel,

& Tow, 1s thers anything else you can tell us?

A Yse, After the Tiret time, when Julius came to our
house, my husband and I discussed 1%, We felt that we
were not going to go anywhere, It waes not a question of
rﬁﬁgi§g>aw """ v, end thles was our country, we were not golng
to leave 1%; but my husbsnd felt if we told Jullus that
ve would not leave he would conslder this é&&g&rmus to
himself, and that gome phyelcel harm might befall myself |
or my children, and so we would let him think that we
were leaving,

Do you weni the plan?

& Yes, please, A This was later related to
me by my busband, When they went for this welk, Julius
told him thet we were all tuv go to Mexico City, rent a
hovee and stay on the outskirts for gz month, At the
end @f.thg month, my hushband was to wrlite a letter to
the Soviet Coneul and eign 1t "I, Jsckson," I don't re-
¢all the words, It was a very innocucus letler - - but
three dave after the letter was mailed, he was to meet
someone in Ifront of a siatue in 2 park, and thls person
would hold a gulde~booX in hig left hand, as a means of

ldentificetion Thig wss ostend bly to recelve some more

* 9

b

.
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&
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And then we were supposed to proceed by boat fo
either Berne, Switzerland, or Stsekhalm,Awk&rﬁ the same
thing was to teke place agsln: To write & letter to the
Soviet Consul, and three deys later to meet a person near
the statue in & park; until eventually, through Czecho-
ﬁiﬁ?&kia, we would get to Rusels,

'@ Dig Juliue at any time say anything about his
own dsparture - he and Bthel? A I asked him what was
going to happen, He said he was going, too, but he would
not lzave the same time se we, Then, too, he said, "You
have %0 get ou® in & hurry," that sometimes Detween the
12th and 18th of June the arrest would tzke place; and
I said, "How do you know, how can you tell?" and he @ﬁié¢v B
"I know," | |

I said, "Ic Ethel happy sbout leaving?®™ He ssald,
"Well, she 1g dlsturbed; her ties are here, but of course
she reslizes 1t 1s a thing we have to do.”

Q@ Did you ask him what you were going to && ir
and when you got to the Soviet Union? A4 HMr, Lene, 1
alwaye assumed we would be shot when we got to the Soviet
Union, and I didn't ask Jullius that,

¥R, LANE: Nr, Foremsn, do you have any gues-
tilons?

A JURCR: I would like to ask, were you born
in this country?

THE WITHESS: Yeg, I was,
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4 JUROR; Was your husband born in thls country?
THE WITNESS: Yaé,
MR, LANE: if there are no further questlons,

I suggest that you excuse the wliness,

THE FOREMAN: You are excused, Thank you,

%]
a

(WIT!
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g
B
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. Mms ., ETHEL ROSENBERG, called
f ag g witnege, having first besn duly sworn by the
R foremen, testified as follows:
; RY MR, LANE:
5 & vhat is your address? A 10 Honroe Street,
Hew York CGilty.
% Tou have appeared here todsy in responsse 30 a
Srand Jury subpoens that wae served upon yout A Yes,
& When was that served m@ﬁﬁ vout & It was
gserved leet Hondsasy,
« Mow, I underetsnd you have conesulted an attorne
since you hsave received that ﬁuﬁp@@nﬁ? A Thet's right,
) gﬂé he no doubt h&s sdvised you on your ﬁ@ﬁﬁﬁiﬁ_” 
tutional rights? & That's right,
& Ard eo that there will be no questlon absut 1%,
1 will go over your rights mye2l?, In other worde, unde
our system, under our constitutlionsl sysfem of ﬁﬁ?ﬁ?ﬁ%eﬁ%,éi;
vou are not bound to testify sgainst ymmwﬁ@lf,‘
In other worde, you have the @aagtiﬁatiamal right
- of rsfuslng %o answer any questlons if the answers in yaur;
Z spinion may tend to elther lneriminste or degrade you,
% Do you understand that? A Tes,
% But thet ls the only reascn under which you can |
- refuse To testifly belfore s Grond Jury, snd AT you refuse
; on any grounds cother than thet, it 1s possible thet you
§ souid be held in contempt of Court for refusing to answsr,
%
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I gleo want %o call your sttention to the fset tha
evarything that you say befors this &oiy le subjesct to the
penaltles of perjury, IT you knowingly lie to this body,
vou could be indicited for perjury,

With thet admonitlon, and slso the fact that any
snswers thet you may glve $o this Grand Jury are glven
voluntarily, and may subgeguently be used spgsinst you in
the event that any of the testimony thet is addnced here
a8 a result of your testimony mey result in en indlciment
in other words, 47 yow were to be indicted as g result of

the testimony you glve here today, thet testimony could be

need sgainst you ~ - now, do I make myself clsar? A Ye

& - = is there any questlon or reservation ia
your mind et g11% A Ho,

How old are you? A& Thirty-four,

& Are you married? 4 Yes,

& You are merried to Jullus Rosenberg? 4 That
right,

-5

% When were you married to Julius Rosenberg?

& June 18, 1839,

« And you are & sister to David Greenglass?
A& That's right,

& Do you have any children? A Yes,

= How manyt A Two,

& How old mre they? A One 1g almost seven apd

& haelf, and the other 1s three,
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first time, in conmnecilon with thisg metter? A4 I refuse B

& HNow, were you ever affiliasted with the Communist

Party? A I dscline to answer thet guoestlion on the grounds
) W

that this might tend %o incriminate me,

% When 414 you consult with your sttorney for the

answer on the grounds thset thls may tend to lnerininste me,
§ That that may incriminate - the faet thet you
talked with g lawyer? A That wes my answer,
| % In other words, you refuse %o answer the guestlon

1,

z8 to when you talked with a lawyer, on the grounds that
that might incriminate you? A& Yes,
& Did you pay the lewy 34 s fee? A I refuse to

answer on the ground that this might tend fto incriminate me,

) ?au realize that t&a ia@fiﬁim&%ﬁen ig something
thet could incriminate vou, and not somebody else? A fhaﬂ‘%
right, I realize 1%,

& Did you discuse this cmse with your brother,
David greéﬁglasa? A& I refuse to gnswer on the ground thg&
this might tend to ineriminate ne, |

% Do yom rmaaﬁl ever having dlscussed the wcfk of
vour brother, David Greenglsss - the work thsat he was &Qiﬁg%

at Los Algmos, New Mexico? A& I decline to answer on the

e

A

ground that this may tend to inoriminste me,
% Do you recell & Turlough visit that your brother
made to New York in the late Fall or first part of Januvary,

i

1544-457 A I decline %o znswer on the ground that this

¥
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where

the lower Emst Side,

might tend %o incriminate me,

% Did you ever invite your brother David and his

wife to vour home for dinaer - - I mean during the period.

L

while he was on furlough, in January of 1945% A& I deoline’
to suswer on the grouwnd that thils might incriminate me, ;
& Do I understand thaet you are golng %o decline
to snswer all guestions that I ask you? A He, WNo, I
won't decline to snewer all questlons; it depsnds on the
guestion,

% Do you have knowledge ~ - I withdraw thst - -

e

id you mest your husbsnd for the firet Time? A

% Vhere, and what was the ocecesion? & I deells
to answer on the grounds that this might tend %o incriming’
me,

& Bven where you met your husband, you think migh
ineriminete yout 4 Thet's right,
% Do you think it might incriminste him, too?
4 I decline to answer that, toy on the ground thet 1t mi
tend to lacerimlnete me,
4§ Have vou ever met Herry Gold? A I declline %o

aanswer on the grounds that this might intlmldate me - =

ineriminste me, I mean,
& And you can't give 2 "yvesg" or "no' smneswer to

geve my answer,

&
B b

ou don't deny thst you met Harry Gold? 4 I
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gave my answer, I declinedtbo answer on the grownd that the
might tend to incriminate me, That was my &ﬁ&wer&

§& That was your anewer %o the first questlon; and
the second question was: "You don't deny that you met Harry
#01d%" 4 T decline to answer on the ground that this
mipght tend to incrimlnate me,

& Have you ever talked with your brother David aﬁwuxb}
hig activities at Los Alamos? A I descline to anewer, on :
the grﬁuné that this might tend to incriminste me,

& Haove you ever sesn sny sketches thet he nmade
while he was working st Los Alemos? A I decline to mnewer
gn the ground that ﬁﬁiﬁ might ﬁ%ﬁ%/% inerimineies ne,

%

“ ¥ere you present when he geve information to your

husband - that i1s, when David Greenglese geve lnformatlon
ts your husband - which he had obtsined from Los Alzmos?
A Will you repesat the guestion, plesse?

@ (Read by reportsr: ‘“Were you pressnt when he

geve informetion to your husband - that$ 1s, when David

Greenglass gave informetion to your husband - which he hed

shisined from Loc Alamos?®) A I decline to snswer on

" the ground thet thie might fend to ineriminate me,

¥R, LANE; Hr, Poreman, would you excuse the

Ml o

dat

witness -~ not from the subgoens; but will you

B

Lobv
o9

sd journ this case - 1t now five minvutes of one =

and direct the witnegs %o return later, on a date

which yvou will give me a2t a subseguent time,
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In other words, she 1s still under subpoeng and
she will return &t & later date - - gnd wlll you
direct her to do thst, please?

THE FOREMAN: Did you hesr what he had to sgy?

THE WITNESS: Yes,

THE POREMAN: In other words, 1t 1s not necesss v
for me to repsat that?

THE WiTNESS: Hp, 1t len's,

THE FOREMAN: Theﬂ you are excused, undsr thosse
eonditlione, |

THE WITHESS: Thenk vou,
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Re: John Doe e 4
(Mr, Lane)
VIVIAN GLABSBSMAN, called as a witness,

having first been duly sworn by the Foreman,
testified as follows:

BY MR, LANE:
Q@ What is your address and telephone number?

A 131 East 7th Street, New York 3, New York; Oregon 3-6378,

Q Now, you have appeared today in response to a

subpoena which was served upon you, isn't that correct?

A Yes, I did,

; j Now, befeore I ask you any questions, I want to
wérn yoﬁ of your coﬁstitmtional rights, In other words,
you don't have to anSﬁer any questions the answers to which
in your opinion might tend to elther incriminate or degrade
you, Bt let me advise you that that doesn't meanxthat you
have a right to refuse to answer questlons whigh ﬁight
incriminate other people,

I want you to know, alsc, that when you are before
this particular body you ére subject to the penalties of
perjury, and 1f you knowingly tell any falsehood or lie
you could be indicted for perjury, Dclyou understand that?
A Yes, I do,

@ I believe you have discussed this matter with
attorneys before you appeared here today, is that right?

A Yes, sir,
& And they have advised you of your constitutional

—.._.rights, too, haven't they? A Yes, they have,
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< Now,.what attorneys dld you consult with respect
to your being advised of your constitutional rights?
A Mr, Leonard Boudin,
; Q@ When did you consult with him? A On Saturday_
| Q * Did you consult with anybody on Thursday, after
you had talked with the F, B, I.? A Yes,

Q Whom did you consult with? A Mr, Seidman -
Mr, Robert Sddman,

Q He 1s an attorney, 1s he? A4 Yes, he 1s,

Q Did you pay him a fee? A VNo, I didn't,

Q@ Who sent youyto Mr, Sdman? A Mr, Seidman is
the assistant to Mr, Boudin, and Mr, Boudin is the lawyer
that represents my union,

Q Whatunion is that? A Social Service Emploges

Union,
g Y What number? A 19,
Q C.I.0.2 A Unaffiliated,
' Q What other lawyers did you consult? 4 I had

gone to see Mr, Silverman - Matthew Silverman, I didn't
have much of a chance to talk with him, though,

Q Did they agree to teke your case? A No, he
didn't,

Q Did they ask for a fee? A No,

Q& Did they say they wanted nothing to do with this

matter? A No
" Q Which one of them told you not to talk to the
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F, B, I.,? A None of them, §

Q Well, I thought you said Mr, Boudin d1d? A No, |

i
i

I didn't say. that,
Q Weli, you had been willing last Thursday - wasn'tg
1t - when you were before the F, B. I, to identify certain |
pletures - - you expressed a willinghess at that time, do
you recall? A Yesg,
| Q@ And then, over night%, you talked to Mr, Boudin,
didn't you? A Yes,
@ And the next day you declined to answer any fur- |
‘ther questions to the Agents of the F, B, I.? A Yes, |
Q@ And you did that on the advice of Mr, Boudin?
A No. ,‘
% On whose advice did you do it? A Mr, Boudin

explained to me what mj constitutional rights were, and on
the basis_af what he had sald to me I decided that I did
not wish to speak further with the F, B, I,

& Do you still feel that you do not intend to co-
; operate, to the extent of ldentifying certaln pictures?
Y I do wish to cooperate, but I feel that I would notiwish

to 1ldentify any plctures because of the possibility that it
may incriminate me, |

Q@ Then you do know who the man was that came up
to your place and told you to go to Cleveland? A I do
not wish to answer that question,\

Q@ On the grounde that it will incriminate you?

e —
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A It might possibly incriminate me,
9 You have to say the grounds; you must express

them, A On the grounds that 1t might tend to incriminate

me,
Q Do you know the identity of the man who came to

your apartment on July 21, 1950, and gave you two thousand

dollars, and asked you to go to see a Mr, Perl in Cleve—

land -- do you know who that man was? A I do not wish

- to answer that questlion, on the grounds that 1t may tend

to incriminate me,

| & You have got to refuse to answér on the grounds
that 1t will 1ﬁcriminate‘you, Do you refuse tofanswér
that on the groﬁnds that 1t will incriminate you, or tend

to inecriminate you? A Yes, 1t may tend to incriminate

me,

Q@ If you were to divulge the identity of that
person? A Yes, it may tend to incriminate me,

MR, LANE: Would you excuse the lady until to-
morrow? Dlrect her to be back here at fﬁénty min-
utes of eleven tomorrow,

THE FOREMAN: You are directed to be here at
twenty minutes of eleven tomorrow, and you are
temporarily excused,

Q@ Do you understand that you are still under sub-
poena? A Yes, I do. |

Q@ In the meantime, I would éuggest to you that you

1
]
%
»
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consult an attorney, A Yes, sir,

Q@ Because tomorrow morning I intend to pursue thisi

line of questioning further, and I don't want you to say

that you were deprived of any rights that you have, to have

counsel in a position in the building where you can consult
with hinm, Do you understand that? A Yes, sir,

Q@ The Foreman has excused you untll tomorrow morn-
ing and directs you to return here, A To your office,
Mr, Lane?

Q@ To this floor, outside here, at twenty minutes
of eleven tomorrow, Do you understand that? A Yes; I
do, Shall I leave now?

Q@ Yes,

(WITNESS EXCUSED)

i




August 11, 1950
- « 9249
- Re: Julius Rosenberg, et al, Rt
IFG.1 Bernhardt

. (Mr, Lane)

GEORGE BERNHARDT, M, D .,

called as a witness, having first been duly

sworn by the Foreman, testifled as follows:
BY MR. LANE;
| & Doctor, you came here voluntarily, and without
gubpoena, I believe? A Yes, sir,

@ VWhen were you admitted o practice in New Yoik
City? A 1938, |

& Arnd where 414 you take your medicine studles?
A At Long Isgland Medical College, F

Q@ Anf where 1s your office located? A 118
Eighth Avenue, Brooklyn, o

Q And your home is where? A 40 Monroe Street,
New York,

€ And what 1s your telephone number at home?
A Worth 2 - 0155,

Q& And your office number? A Sterling 3 - 1121,

@ Are you married, doctor? A Yes, sir,

€ How long have you besn married? A Fourteen

years,

¢ Any ah&l&reﬁ? A Two chiiﬁran.

G And wers you in the service? A I was with the
V., A, from 1939 to 1944,

4 Now, do you know Julius and Ethel Rosenberg?
A Yes, sir,

& How long have you known them? A Well, I have

it
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year and a half,

yours a veteran?" and he sald, "Yes," and then I ssld,

} S 3 > & "f:,;z;:i?,
Bernhardt O}

known Mrs, Rosenberg sbout four to five years, and her hus-

band I have known as a patient approximately a year to a

% Do you know David Greenglass? A 1o,

& Do you know Ruth Greenglass? A No, sir,

Q@ Do you know Vivian Glassman? A No, sir,

& Now, did you have a conversation with Julius
Rosenberg in the past few months, with reference to the
possibllity of a trip to Mexico? A Yes, sir, I 4id,

Q@ Would you tell the jury, to the best of your

recollectlon, firest of all when that took place, and wheré'

1t took place? A Thisg eaaveréatigm took plsace on the
telephone at my home, and I belleve 1t took place two or
three months ago, although I am not posltive of that,

@ Will you relate the incldent as best you can?
A Yes, sir, I received this 'phone call whlle at home,

and Mr, Rosenberg started the conversation off somewhat

like thils: ‘"Doctor, I would like for you to do me a favor,

I would llke you to give me some information about Mexico
- - that is, what injectlons are necessary for one to go
to Mexico,"

And then he said, "Don't get scared" - jokingly -
"1t is not for me, it is for a fﬁienﬂ of mine," And I
proceeded to tell him what injections would be necessary;

and then, as an afterthought, I said, "Is this friend of
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. ago - snd that would make 1t around May of this yesr, 1950%

Bernhardt

"Well, in that case he would probably only need booster

dogee, "

“nd then I asked him if this friend intended to
go int the interior of Mexlco, and he sald, yes, prabablyg
and I sald, "Well, in that case he would probably need |
typhue shots," I ﬁeiiavs I told him to let me know if 3
this friend declded to go, becsause I ordlnarily don't kﬁﬁ@%
%ygnug vacelne in stock, and I would have to order 1it,
and he sald he would let me know,

Q& DPid he identify himself to you as Jullus
Rosenberg? A Yes,

Q And this, you say, took place sbout three manth? E

A That would be only a guess, but I know it was in the
spring of thls year; that I know,

& Did he explain his statement to the effect,
"Dontt be scared,” doctor? A Well, he sald it rather
jwkingly} because at thls time I had been tresting him
Tor bhay fever, and he was getting weekly injections of
hay fever, so that he may have had that ln mind, ﬁkat 1
may have thought that i1t was for hlm and he was terminat-
ing his trestment, or something 1like that,

Q@ Did he szy anything about getting a certificate
of vacelnation? A 1HNothing that I can recall, He may
heve, but I do not recall 1%,

Q@ HNow, have you been contacted by any friends of
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"What?" and he said, "Yes, My brother-in-law, Greenglass, |

i YR
Bernhardt AT

his, or by any persons who might be interested in his wel - :
f&?a, since his arrest? A Just by his wife, on one oc~
caslon, | |

% And will you tell the Jury Jjust what happened,
and when that was? A Yes, I belleve that was about ten
days ago, but I am not positive, elther, She called me on |
the telephone and told me that she had been having diarrhoes :
for sbout a week, and would I preseribe for her, |

Q@ Did she say what csused that? A Well, she
mentioned something about having been before the Grend
Jury .

THE FOREMAN: We can't hear you,
THE WITNESS: I am sorry, She mentioned some-

thing about having been before the Grand Jury,

¢ Now, did you prescribe some treatment for Jullusj
with respect to the same malady some time ago? A Yes,
He called me one afternoon, I believe it was, and he asked
me if he could come over to my house to see me, and we had
some people over that day and I told him I would not be
able to give him a shot that day - I thought he was coming
for a shot - asnd he said, "No, 1t is not foya shot; I would
like to talk to you about something, "

And he came over and told me that he had been suf-
fering from insomnlia, and I looked at him and he said,
"Well, I have been questioned by the F, B, I.," I gald,
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has implicated me in thisg - - "

Q Did he say what 1%t was? A No, Well, I had
read about Creenglass, and I ralsed my eyebrows and shook
my head, I suppose, and I prescribed for him a aedaﬁivel
which he had at home for his chlildren, and I adviged him
to take the same sedative, |

Q& Did he discuss the cese of Greenglass at all?

Q He didn't say a word? A Ng, he d1d not,
Q@ Now, had you had this discussion sbout Mexico
and vaccines before or after that particular incident?

A I would sey it would have been quite a while before 1t,

before this other conversstion,

Q@ And as you place it, 1t was probably before
Greenglass' arrest, wasn't 1t7 A I should imegine so,

Q& Well, to the best of your‘reaalleatian is that
a fact? A That's right,

& And when you talked with Mrs, Rosenberg, did
she say anything about the causes of this dlarrhoeaz?
A Ho; Jjust thst she had been at the Grand Jury, and that’s:
all,

& Did she say what for? A VYo,

& HNow, you have been the family physiclan of tie
Rosenbergs, I take 1t, for a couple of years? A Well, I

have been the physiclian of the children for a number of
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years, and the physiclian of Mr, Rosenberg for about a year
or a year and a half,

Q Now, do you ¥Xnow anything about the activities
of the Réseﬁberga with respect to the Communist Party?
A I do not,

Q@ And do you know anything gbout the Roeenbergs
in connectlon with esplonage? A No, sir, I do not,

- @ Is there anything else you can tell us about the
Rosenbergs, doctor, of any nature? A The only thing I
aéﬁ gay 1s that I was very surprised and shocked,

MR, LANE: Mr Foreman, do you or the other
Jurors have any questions of the doctor? If not,
we wlll excuse him,

A JURCR: May I ask you, were you also Mrs,
Rosenberg's physiclan?

THE WITNESS: I exemined her on one occasien. ,
when she came to my office for a rbatine yhysiﬁali~v
A JUROR: And you originally said that you had

known her for about four years, Does thst four-
year period date from that time?

THE WITNESS: That's right, I belleve I exam-
ined her within the past yeer, |

A JUROR: B¢ that in effect you have been Mrs,
Rosenberg's physician on and off for four years?

THE WITNESS: No, sir, I treated her only once,

I pelieve, but I have treated her chlldren for the
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past four years,

A JURCR: Did Rosenberg ever suggest, by infer-
ence or otherwise, that you might lssue a certificate
without the injection having actually been glven?

THE WITNESS: Not that I can recall, but lfhe
had he certainly dldn't get 1t,

(WITNESS EXCUSED)
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witness, having agaln been duly sworn by the

Re: John Doe Glasesman
- (Mr, Lane)
. VIVIAN GLASSMAN, recalled as a

! Foreman, testified as follows:
BY MR, LANE:

Q@ Now, Miss Glassman, you have been sworn by the
Foreman of the Grand Jury, and once agaln, to make certain
that there 1s no misunderstanding, I am going to take this

occasion to warn you of your constitutlonal rights,

Firet of 211, I am going to explain them to yous

Under our Constitution, you don't have to answer any ques-

‘tions the answers to which in your opinion might tend to
¢ elther lncriminate or degrade you, Howevér, this right
applies only to you, and if the answers which you might
bé able to give tend to incriminate somebody else, or
g degrade sémebody else - and not you -‘you cannot eXerclse
| thatvprivilege,
| In other words, that privlilege l1s yours, and yours
alone, You can't hide somebody else, because you might'
like them, or because of any other thoughté that you might
have, if the answers do not tend to incriminate you,

Now, I want you also to know that this 1s a Grand
Jury, and that you are subject to the penalties of perjury
if you knowingly tell any falsehood or lie, and you could,
1f you d4id tell a l1lie, be indicted for per jury,

I also want you to know that any answers you give

here to this body, you give voluntarily, without any promises
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of any sort whatscever, Now, do you understand your right%?
A Yes, I do. %

% Now, you have talked to several lawyers, haven'ﬁ
you? A‘ Yes, I have, | 1

Q@ And I believe on each océasion those lawyers,
if they didn't tell you anything else, they advised you g
as to your constitutionzl rights - didn't they? A Yes |
they did, ;

Q And this morning a Mr, Seidman came to the
building with yout A Yes,

Q What is his full name? A Robert Seidman,

< Now, you cdrrect me if I am wrong, but Mr,
Seidman in my office this morning told me fhat he did not
fepresent you - 1s that correct? A That's correct,

| @ But in any event he is in the building, and I

told him to remain within calling distance of you, where
he could be reached in the event you decided you want to
converse with him on any topic, Do you understand?
A Yeg, I do,

< In other words, I want to glve you every oppor-
tunity, and I want to be as falr as I can with you, and
if there is any question in your mind that what I have
explained to you now hes not been fair, you let me know,
will you? A Yes, I will,

Q Have I been fair so far? A (No answer,)

Q Have I explained it to you? I want to be sure
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that you understand, A I understand what you have gaid,
VQ Now, in additioﬁ to Mr, Seidman, what other
lawyers did you talk with -~ those lawyers who édvised you
of your constitutional rights? A Mpr, Leonard Boudin, |
% Leonard Boﬁdin? A Yes,
Y Did you ask him to represent you? A Yes, I |
diad,
Q And he declined? A Yes, he did,
Q But he d1d explain to you your constimmtional
rights? A Yes, he 4ld.,
Q@ And whom else did you talk with -‘What other
lawyers? A Mr, Matthew Silverman,
€ Matthew Silverman? A Yesg, sir,
Q@ What firm is he with? A I don't recall the
other pecple with him, or if he is with any other people,
- A JURCR: We don't hear, 7 |
THE WITNESS: I don't recall if he is practicing:
by himself or if he is part of a firm; I don't
.recall that,
9@ Amd did he advise you of your constitutional
rights? A No, sir, -
© But he did decline to take your case, is that
right? A Yes, sir,
Q@ What other lawyers did you consult? A Mr,
Leo Linder,
' Q Linder? A Yes, L-i-n-d-e-r,
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Q@ And when did you consult with Mr, Linder?
A I believe it was on wedhesday,

Q& Wednesday of this week? A T hed 'phoned him
for an appoilntment, but I don't remember whether I 'phonsdf
him Monday or Tuesday, but I bellesve I saw him on Wednes-
day, But I am not certaln of that.

Q /Ad did he decline to take your case, too?

A Yes, he did,

Q@ And did he advise you of your rights while you
were talking to him? A No, he didn't,

¢ Now, do you know Jullus Roéenberg? 4 I don't
wanf to answer that question on the grounds,égatthe answer
might tend to ineriminate me,

Q@ In other words, you refuse toc answer the ques-
tion on‘the grounds that it may ftend to incriminate you?
A Yes, sir,

Q@ Do you know Ethel Rosenberg? A I do not wish
to answer that question on the grounds thatthe answer may
tend %o incriminate me,

THE FOREMAN: Will you say that louder, please?
We can't hear you,
THE WITNESS: Do you want that repeated?
THE FOREMAN: I think we Xnow what you sald

then, but the next time please talk louder,
THE WITNESS: Yes, sir,

§ Can you tell the jury why you think it might
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incriminate you, the'fact that you know Julius Rosenberg
and Ethel Rosenberg? A I don't think I want to answer
that question, |
Q On what ground? A On the grounds that in

discussing why the other questlons might incriminate me,
the ahswer to”this dquestion might likewlse incriminate me
now,

Q@ Do you know David Greenglass? A I don't wish
to answer that question on the grounds that the answer
may incrimlnate me,

Q Do you know Ruth Greenglass? A I don't widh

to answer that quest®on on the grounds that the answer

'may tend to lncriminate me;

& Do you understand what you are doing now?
A Yes, I & sir, "

& Do you know Joel Barr? A I don't wigh to
answer’that question on the grounds that it may tend to
incriminate me;

% Are you going to refuse to answer every question
I ask you today, on the grounds‘that it may tend to in-
criminate you? A No, sir, I will answer any questlons
that I feel the answers to which may not tend to iﬁcrimi—
nate me, I believe I have the right not to answer any
questions which I feel may possibly incriminate me,

Q& Do you know Alfred Sarant? A I don't wish

o answer that question on the grounds that the answer may 3
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tend to incriminate me, :

Q@ Do you know William Perl? A I don't wish to

answer that question on the grounds that the answer might
tend to incriminate me, 3
Q@ @ Did you glve a statement to the Federal |
Bureau of Investigation, in connection with William Perl?
A I don't wish to answer: that question on the grounds that
the answer may tend to incriminate me,
Q@ Haven't you glven a statement to the Federal
- Bureau of Investigation, in connectlon with Willlam Perl?
A I don't wish to answer that question on the grounds
that that may tend to lneriminate me,
| Q@ Did you talk with any agents of the Federal
Bureau of Investigation, in connectioh with William Perl?
A I don't wish to answer that question on the grounds
that 1t might tend to incriminate me, |
' Q Did you talk to me in connection with William
Perl? A T don't wish to answer that question on the
grounds that 1t may tend to lncriminate me,
'THE FOREMAN: I don't want to ask you again,

madam, but please answer this loudly, We are very

interested in hearing what you have to say, loudly,
so that we can all hear you,

THE WITNESS: I will try.

Q Are the answers which you are giving today the

result of your conversation with your lawyer, Mr, Seldman?
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tions? A No, sir, he didn't advise me to refuse to
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A No, sir,
| Q@ Did you talk with him between the time you ap-
peared here yesterday and today? A Yes, sir, I diqd,
Q Where and when did you talk with him? A At

Q@ When? A Yesterday.
Q@ And what did he tell you? A He advised me
of my constitutional rights,

Q Did he advise you to refuse to answer all ques-:

answer any questions, He merely advised me of my consti-

tutional rights,

Q What did he say, in advising you of your constil
tutional rights? A He advised me that if any question
1s asked of me, and if I feel that the answer %o that
gquestlion might tend to incriminate me, that I have the
privilége of saying so, and that it is a constitutional
right,

€ So you made up your mind that you are not going
to answer any questions wlth reference to people Whose
naﬁes you have seen in the newspapers, in connection with
espionage cases ~ 1g that correct? A I have declded
that if in my bpinion any of the questions that are put
to me may tend to incriminate me, that I will exercise the A%

privilege of not answedng them,
Q And in your opinion, do you believe that the
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very fact of knowing these people, and having met then,

will tend to incriminate you?

(CONTINUED BY LB)
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A I think thas it mighs possibly tend o incriminhate me.
Q Didn'g you tell Agents of the Federal Bureau of
Investigasion ¢has you wens to Cleveland on July 22, 19507

i
A I do not wish to answer thew question on the groundis thes

it might cend o incriminate me. f
1
JUROR: Louder, please. }

THE WITNESS: I said, 1 jo nov wish to answer thatg
question on the grounds that the answer might svend to
incriminate me.

Didn'g you tell the Federal Bureau of Investi atiod
Q g

Agents that your sistver Eleanore was & friend of William

Pearl's? A 1 do nov wish to answer that guestion on the

grounds that the answer might send to incriminate ma.
| Q Didn'k you tell the Federal Bureau of anessiganio;
in a s8tatement thas a man came %o your aparnmeht in the

month of July ani asked you to go to Clevelanid to salk to a:
¥y. Pearl? A 1 do not wish to answer tha. question on the

grounds that the answer may send to incriminate me.

Q Didn't you tell he Federal pureau of lnvessigation,
thas is, Agents of she Federal Bureau of Invessigation, |
that on the occasion when this man visised your apartmen;’E
July 21, 1950, that he gave you two thousand dollars to
give to Pearl? A I Jjo not wish to answer thas guestion
on the grounds that it may tend to incriminaste me.

Q Didn't you tell Agents of the Federal Bureau of

Investigation thas when this man came tc your apartment on
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"Jﬁiy 21, 1950, that he gave you a message 5o William Pearl,

that you were to convey to Pearl in Cleveland? A I do

not wish to answer thgt quesvion cn the grounis that it

may tend to incriminate me.

Q Didn't you tell the Agents of the Federal Bureau
of Investigaﬁion.mau this man that came to your aparzmen;
on July 21, 1950, told you to tell Pearl that he was to ;
go to Mexico immediately? 4 I do not wish to answer tha%
question on the giounﬁe that the answer may tend to |
incriminate me.

Q Didn't you tell Agents of the Fedeéral Bureau of
Investigasion that when you reached (Cleveland you Wrote
the instructions ocut on & piece of paper ani gave them
to Pearl? 4 1 do not wish to answer that question on
the grounds that the answer may tend %o incriminate me.

Q Didn't you tell Agents of the Federal Eureau of
Investigasion after you had talked to Pearl in Cleveland |
in July of 1950 thay he declined to take the two thcusan§
dollars which had been given to you by this man? A I do
not wish to answer thav question on the grounds that theg

answer may tend to incriminate me.

Q Didn't you tell Agents of the Federal Bureau of :
Investigation that after Mr. Pearl had jeclined so accepé
the two thousand Jollars from you thai you returneid to |
New York with the money? A I do not wish to answer tha;

questian on the grounds thatv the answer may tend %o

incriminate me.
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Q Didn't you tell Agents bf the Federal Bureau of
Investigaiicn thas gfter you had returned tc New York on ;
or about July 27, 1950, & man came to you, the sae man |
who had given you the two shousand Jollars, and you gave
it back to him in your apartment? A I don't wish %o |
answer that questicn on the ground that the answer may
iend to incriminate me.

? Q Did Julius Rosenberg ever visit your aparsment?

A I do notv wish to answer thas guestion on the grounis

that the answer may tend to incriminate me.

@ Didn't you tell the Federal Bureau of Investiganisﬁ

thet you were a friend eof Julius Rosenberg's? A I d nob
wish to answer thas questicn on thegrounis that the answér
may tend to incriminatebme.

Q‘ Didn't you €1l the Agents of the Federal Bureau
of lnvestigation that you were & ffiend of Ethel Rosen-
berg's? & I do nos wish to answer thas gquestion on the | !
ground’thas the answer may tend to incriminate me.

Q Did you tell the Federal Bureau of Investigation EE
that you had visited the apartment of Ethel and Julias
Rosenberg many times? A I do nos wish to answer thas
question on the grounds that the answer may tend to
incriminate me.

@ Did you witness the peace riots up at 1l4sh Street?;
in the last two weelst A Yes, I did. |

Q@ Did you take part in them? A I witnessed it.
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G Answer the question, plegse. Did you take pars ih
them? A No.

Q How did you happen to be there vhat day? A I
read about iv. |

Q You read about whas? A I read about it.

Q You read about it béfore it started? A Maybe I
didn't understand the guesticn before.
| Q (Question read as follows: "How did you happen
to be there thas day?") A I agm sorry. You referred
before to a peace riot?

Q Yes, a peace Tiot up as 14th Street. 4o I w&sn'ﬁ
at a riot. |

Q@ Vhat wes iv? A There were lots of people there.i

Q It was & demcnstration, wasn't 1t? A It was h
supposed to be a rally, yes.

Q A rally. 7You were there, weren't you? A I witnesg
ed iv, yes. r

Q How 3id you happen to be there? A I wens there.z

Q How 3id you know about it? A The question about%
the peace rally had been in all the papers ani bad also d
been breaidcast over the radio. | |

Q@ Didn't you tell the Federal Bureau of lnvestigatib.
thas you sent Alfred Sarant money orders in the sum of ‘
$45 in payment of rent for an apartment at 65 Morton Sn.:
Ngw York Usty? A Ido not wish to answer Ghat guesilon |

on thé grounds that the answer may tend to incriminate me.
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Q Did you ever type any letters for Alfred Sarans? |

A I don't wish to angwer thag questién on the grounds
that it might tend %o incriminze me.
Q What was your Treason for visiting the pea ce
rally? A I wanted to see what it was like.
Q Is that the truth?
JURCR: I 4did nos hear thaé.
THE WITNESS: I saild, I wanted t0 see whas
it was like.
Q Is that the truth? A Yes, sir.

@ Did you go wish anyboﬁy that day? A I don't é
recall. ' 3
Q You dc not recall? I took place about two or
three ago, didn'y it, and you Jon't recall? A I do not

recall, I am sorry.
Q Do you know any members of the Communist Pgrty?

A I don't wish to answer that guestion on the grounds

that it might tend to incriminate me.

Q@ Were you ever a member of the GommunistvPar5y?
A I donot wish to answer thas question -

@ Were you ever a member of the-Young Communist
League? A I do not wish to answer that guestion on the
grounds that it may tend to incriminate me.

Q@ Do you subscribe to thé Daily Worker? A I 3jo not

wish to answer thgtguesticn.

Q Keep your voice up, please. A I do not wish to
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answer thas question on the grounds thas it mighe teﬁa
to incriminate me.

Q Were you ever affiliated in any way with the
Communist Party or the Communist movement? A I 30 nos
wish to answer thau guestion on the groundis that 1t mighﬁ
tend %o incriminave me.

Q Have you ever attended Communist meesings? A I
gon't wish to answer that guestion on the grounis whas
the answer might tend to incriminate me.

@ Have you ever contrituted any money or your
services to the Communist party or the Communist cause?

A I do not wish to answer that questicn on the grounds
that it might tend to incriminate me.
/ | Q Are you interested in seeing Russia get the
| gsecret of the atom bomb? A No, sir.
Q Vhat is the answer? A No, sir.
JURCR: I didn't hear you.
THE WITNESS: . No, sir.
| Q Are ybu\interesteﬂ in seeing thas Russia obtainsé

secrets on various weapons of}the United States? A No,sii.
| Q Then why don't you wans to answer these questioné
in here? A I don't wish to answer any questions‘the |
answers to which I believe might tend to incriminase me.i

Q And you still maintain thas you never attended v
Communiss meetings? A I don't wish to answer that question

on the grounds that it might tend to incriminate me.
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Q Did you ever attend a rally at Madison Sqguare
Garden? A Yes, I digd.

Q A Communist meeting at the Madison Square Garden,
a Communist relly? A I don't recall.

Q Did you refuse to idensify various pictures which
were shown to you by the Agents of the Federal Rureau of
investigasion? A No, sir.

Q@ You did not* A No, sir. |

Q You did not refuse. Are you willing to identify E
pictures which may be shown t0 you by Agente of the ngerél
Bureau of Investigation? A4 Would you pléase repeat that%
I 4isn't hear it. f

Q (Question read as above.) A I 3o not wish to dé
that on the ground that it might tend to incriminate me. |

Q Will you explain why you think the mere process
of identifying pictures might tend to incriminate you?

A1 pbelieve that if I answer thas question then thai answeé
might tend to incriminate me. “

Q In brief, you have practically declined so answeri
any questions tha&, might bd asked you except where you we:é
born, when you were born,'where you went to school, thaﬂsi
about all, isn't it? A No,sir. I am ready to answer any;
questions the answers %o which I believe will nos incrimi@-
ate me.

Q But you are not willing t0 answer any questions

with reference to your connections with people of Communigt
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nendenCies, is that correcv? A No,sir. I 3o nosw wigh
to answer any euest;ons which I feel might tend to
jneriminate me.

Q Do I understand that you only obtained knowledge
of the pea @ rally from the radio or papers? A No,sir.
I had heard talk about it.

Q@ Who told you about it? A In the uniOn there was;
talk abous it. | :

Q What union? A The union I belong to, & social
service workers union.

Q Whatv was the talk about? A Various members were
talking about a rally, the facs that the permit had not
‘been granted for the rally. |

JUROR: We can't hear.
Q Talk loud enough. TYou can talk loud enough. TYou

!
shouted loud enough in here before. Your veice was louﬁe}%
yesterday. 4 I said, various members éf my union, »
whi o is the Sgcial Service Workers Union, had talked aboaé
the rally.

Q Do you consider yourself to be a gooi American
citizen? A Yes, I do. L

Q Do you consider yourself a very cooperative Americéd
citizen? A Yes,sir, I do. I am prepared to cooperate. =

¢ You have the interests of the United States at
heart? A Yes, sir, I do.

Q And is what you have said here an indication of
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vhat interest? A I believe, sir, I am, as I said
before, interested -- I have the interests of the Upited
States Government at heart. It is my governmens. A% the
same time I feel that I have the privilege,of exercising
the right of refusing to anewer any questi ons thas @ightv
tend to inériminate me .

Q Even though the material which is being discussed
here might have a very damaging effect upon your govern- |
ment, you still would decline to answer questions? A I
feel, sir, tha, I would be obliged to answer questions
which might tend to incriminate me.

Q In other wor ds, you think more of yourself than
you do of the United States Governmemt? A'No,sir. I
woulin't say thas, sir. But I do want to protect myself
and to exercise the rights that I have not to incriminateé

myself.

(Cont. by IFG)






